
 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αχαρνές, 16/6/2025 
 

Του:  Φωτόπουλου Στυλιανού, Βουλευτή Α’ Ανατολικής Αττικής 
 
ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 
 

ΘΕΜΑ:  «Κίνδυνος κατάρρευσης του έργου Κέντρου Επεξεργασίας Λυμάτων Ραφήνας-

Σπάτων λόγω αδιαφανών και καθυστερημένων χειρισμών από την ΕΥΔΑΠ» 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Το έργο του Κέντρου Επεξεργασίας Λυμάτων (ΚΕΛ) που αφορά στους Δήμους Ραφήνας-

Πικερμίου και Σπάτων-Αρτέμιδας, προϋπολογισμού 110 εκατ. ευρώ, αποτελεί υποδομή 

στρατηγικής σημασίας για την Ανατολική Αττική. Οι περιοχές αυτές, που ιδίως κατά τους 

θερινούς μήνες, δέχονται υπερβολική πίεση από τον πληθυσμό και τον τουρισμό, παραμένουν,  

εν έτει 2025, χωρίς πλήρες δίκτυο αποχέτευσης και χωρίς εγκατάσταση επεξεργασίας 

λυμάτων, με δραματικές συνέπειες για την υγεία, το περιβάλλον και την καθημερινότητα των 

κατοίκων. Μετά από αδικαιολόγητη καθυστέρηση άνω των δύο ετών, η ΕΥΔΑΠ προχώρησε, 

πρόσφατα, στην προεπιλογή δύο κοινοπραξιών για την εκτέλεση των σχετικών έργων. 

Παράλληλα, απέκλεισε τρεις άλλες υποψήφιες κοινοπραξίες, στις οποίες συμμετείχαν μεγάλες 

τεχνικές εταιρείες με αναγνωρισμένη τεχνογνωσία και απόλυτη επάρκεια να φέρουν εις πέρας 

το έργο, προβάλλοντας επιχειρήματα, που θα μπορούσαν να χαρακτηριστούν ως 

προσχηματικά και αβάσιμα. 

Χαρακτηριστική είναι η περίπτωση της απόρριψης των ΑΚΤΩΡ και ΙΝΤΡΑΚΑΤ, με τη 

δικαιολογία ότι, δήθεν, αλλοιώνεται ο ανταγωνισμός λόγω της συγχώνευσής τους. Ωστόσο, η 

εξαγορά της ΑΚΤΩΡ από την INTRAKAT πραγματοποιήθηκε μετά την προκήρυξη του σχετικό 

διαγωνισμού, το 2023, οπότε και δεν υπήρχε καμία εταιρική σχέση επί του εν λόγω έργου, 

συνεπώς, πρόκειται για αιτιολόγηση προδήλως αβάσιμη και έωλη. Επιπλέον, η αξιολόγηση 

των προσφορών καθυστέρησε πάνω από ένα έτος, γεγονός που δημιουργεί εύλογες υπόνοιες 

για την ύπαρξη σκοπιμοτήτων ή αδράνειας εκ μέρους της διοίκησης της ΕΥΔΑΠ. Πλέον, το 

έργο απειλείται με νέες προσφυγές και ενστάσεις, που ενδέχεται να το καθυστερήσουν ακόμα 

περισσότερο, θέτοντας σε κίνδυνο, όχι μόνο το χρονοδιάγραμμα, αλλά και τη χρηματοδότησή 

του από ευρωπαϊκά ή εθνικά κονδύλια. Χιλιάδες συμπολίτες μας εντός της Αττικής στερούνται 

ακόμη και σήμερα, το 2025, βασικές υποδομές αποχέτευσης. Οι πολίτες της Ανατολικής 

Αττικής διαμαρτύρονται ενώπιόν μας ότι δεν μπορούν να παραμένουν άλλο όμηροι της 

αναβλητικότητας, των παλινωδιών και των αδιαφανών διαδικασιών. 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,   

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Ποια μέτρα σκοπεύετε να λάβετε για να διασφαλιστεί η άμεση προώθηση και κατασκευή 

του έργου επισκευής και ανάταξης του Κέντρου Επεξεργασίας Λυμάτων Ραφήνας-

Σπάτων, δεδομένου του ήδη επιβαρυμένου σχετικού χρονοδιαγράμματος; 

 

2. Υπάρχει κίνδυνος απώλειας χρηματοδότησης από το Ταμείο Ανάκαμψης ή άλλα 

συγχρηματοδοτούμενα προγράμματα σε περίπτωση περαιτέρω καθυστέρησης ή 

ακύρωσης του διαγωνισμού, που αφορά στην ανάθεση της εργολαβίας του παραπάνω 

έργου; 

 

3. Προτίθεται το Υπουργείο σας να ζητήσει εξηγήσεις ή να αναλάβει δράση αναζήτησης 

ευθυνών και επιβολής κυρώσεων κατά της διοίκησης της ΕΥΔΑΠ, εφόσον προκύψει ότι 

υπήρξε, είτε κακοδιοίκηση, είτε μη ορθός χειρισμός του ως άνω διαγωνισμού; 

 

4. Υπάρχει εναλλακτικό σχέδιο για την εξασφάλιση της ομαλής λειτουργίας του δικτύου 

αποχέτευσης και της περιβαλλοντικής προστασίας των περιοχών της Ανατολικής 

Αττικής, εφόσον ο παραπάνω αναφερόμενος διαγωνισμός ακυρωθεί λόγω 

πιθανολογούμενων δικαστικών εμπλοκών;  

 

5. Ήταν ενήμερο το Υπουργείο σας για συγκεκριμένες αιτίες απόρριψης των ανωτέρω 

αναφερθέντων εταιριών, ως υποψηφίων εργολάβων και πως προτίθεστε να  

προστατεύσετε το δημόσιο συμφέρον και τις ανάγκες των πολιτών στις πληττόμενες 

από την κακή λειτουργία της αποχέτευσης περιοχές της Ανατολικής Αττικής, εφόσον το 

έργο που θίγεται στην παρούσα παραπεμφθεί στις καλένδες λόγω διοικητικών 

αστοχιών; 

  
 

Ο Ερωτών Βουλευτής 

  

ΦΩΤΟΠΟΥΛΟΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ 

 

   




